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U-nytt nr 2 to rsdagen den 3 mars 1977 

Från sa mråd 

til medbestämmande 

Lagen om medbestämmande, MBL, ger persona lorganisa 
tionerna r ii t t a t l f ö r h a Il d l a inna n bes lut fa ttas i frågor 
som är av be tyde lse för dc anställda och ger möj lighet för 
huvudorganisatione rna att s lu ta avta l om medbestämmande. 
Medb e s t ä m m a n de int rtidet· förs t när avtal träffats. 

På statli ga a rbetsplatser gäll er vissa särbes tämme lser be
träffande till ämpningen av MBL. Den nya lagen om offentlig 
anställning , LOA, ger vissa begränsningar av medbes täm
mandet, fr '.mst när det gäller konfl iktl'ätt oc h tjänstetill 
sättningar. 

Fö retagsnämnderna slopade 
Med anledning av arbetsrältst'eformen (MBL) stöts s trax före 
jul 76 ett centra lt övergång"sa vta l m ellan Statens vta Js ve rk 
och persona lorgan isa tionerna . Där sägs a tl informat ionsskyl
digheten kan or dnas p~ t vå sätt, a ntingen genom att företags 
nämnder na b hålls e ll r att andra informations- och förhand
lingsorgan inrät tas . 

I mit ten av januari 77 s löts e lt a vta l med r egler för över

gångs avtalets tillämpning mellan FFV och berörda pe r sona l

organisationer . Den 28 februari slopades företagsnämnderna 

och där med nuvarande samråds r gan. Man överens kom även 

om förhandlingsgång och in forma tionsordning. 


In formationskommitlt~er tar över ... 
I början av ma r s in r ättas e n ce n tra l i n fo rma tions kom
m it te inom FFV. Den e rs ätte r den cent rala företa gsnämnden. 
På samma sätt e r satts fö retagsnämnderna med i n f o r m a
t i o n S k o m m i t t e e r fö r va r je sektor och produktionsstätle 
(för U =CVA, CVM och CVÖ) och tillkommer dito för varje 
produktenhe t (för U ~ avdelning). 

Sektor får sluta avta l om ytte rli gare forme r för informa
tionsutbytet längre n r i organisationen , a lltså n ya i n
formatio n s - o c h f ö r h a n d l i n gsorgan , som över
tar samr åds kommitteernas fun ktion. I de nya organen torde 
bemannin gen från personalorganisationerna bli som i före 
tagsnämnderna och övriga tidigare sam råclBorgan, med till 
lägg för rep r esen tant för SACO/SR , som hittills e j varit med . 
Frågan om an tal medverkande har väckt debatt och det tar en 
tid innan det blir klart med detalje rna. 

... ä ven efter samrådsgrupperna 
De hittills varande samråds gruppe rna på avde lnings - , sek
tions- och a rbets ledarområden ersätts a ll tså a v i n f O r m ii 
t i o n S k O m m it t ~ e r och f ö r h a n d I i n g s o r g a n : de 
byter egentligen ba ra namn och får vidgad funkt ion genom före
tagets lnformations - och förhandlingss k-yldlghet. 

Ett par frågor s om för etagsnämnderna hittill s fåt t besluta i 
är om förslagsverksamhet och "tt"ivs e lmedlens " användning. 
Förslagskomm itt~erna , s om hittills va r it beredande organ åt 

företa gsnämnderna , kom mer nu även a tt fa tta be lut s j ä lva. 
Pers onalo rgan isa tionerna har föres lag it a tt trivsel medlens 
användning få r tas över av persona lkomm ittee r na, vilka före
tagsnämnder na ti llsatt för per sona ladm in istrat iva frågor och 
som man önskar ska ll fo rtsätta s in ve rksamhet. 

Personaltidn inga rna kvar 
Man är inom vå r sektor överens om a tt info rmat ionskom mit
teernas/ fö r handlingsorganens resulta t snabbt ska ll be kantgö
ras i specie lla ersonaitIdnin gsnummer och a t t allmän infor
mation oc kså ska ll vida r ebefOrdras i ordina rie pe rsonaltid
ningar, dels för sektorn, de ls lo ka lt vid CVA, CVM och CVÖ. 
Att vi i Östersund får ett eget CVÖ- nytt ä r a llts å en nyhe t. 
som man där på personalhå ll länge önskat s ig. 

Persona lt idningar av typen enkla, snabba blad inrättades ju 
vid s åväl CVA som CV1\tI när de gam la "tröga" personaltid
ningarna Bergt rollet respektive CYM Horis ont lades ner och 
ersa ttes av CVA- r espekti ve C VM-ny t t. Meningen Vllr då att 

dessa även skulle ersätta företagsnämndernas snabbprotokoll. 
Tyvärr har snabbheten all tmer ersatts a ven relativ lång

s a mhe t sedan sektorn bildats: det har tagit lång tid att samla 
in och redigera Informationen från v r a produktionsst allen. 

Kravet på snabbhet återupps tår 
nu i och med MBL och vi s ka ll med intres s e följa vad som 
görs för att U-nytt skall kunna stå till t jäns t med snabb och 
bra sektorinformation, liks om hur lokalbladen skall kunna 
gö ra detsamma [ör de utpräglat lokala frågorna. 

Hitt ills har vi in te haft pe rsonella r esurser a tt producera 
vå ra persona ltidninga r så som sektorn och dess medarbetare 
öns kat. 

En sak är emellertid klar, a t t syftet med personaltidningar
na bättre måste komma til l uttryc k. Vidare krävs någon form 
av partsammansa tta redaktions råd med skrivkunniga ledamö
ter, som bereds tid att snabbt medverka till att be grip lig in
forma tion ges ut. Det kan inte skada att här erinra om a tt 
även personaltidninga r har att r ätta s ig efter gällande lag, 
tryc ldrihetsförordningen . Men juridiska krav på god känd an
s varig utgivare får inte betyda onödig censur. 

När foretags nämndernas arbetsutskott den 17 febr fOr si s ta 

gången var s amlade till överläggning I Linköping diskutera

des dessa frågo r, men alla detaljer är inte kla ra ännu . 

Di skussione r om detta fortgår och U -nytt hoppas få fo r medla 

vad s om man kommer överens om ganska snar t. 

Fackliga fOret rädar e vid e VA, eVM och CVÖ har lovat att 

kommentera ovans tående i nästa nummer. 


RÄ TTELSE om e VM-bus sar , verkstadstid : 

I förra U-ny tt stod a tt resenärer till Majga tan ombads resa 

med buss 7 istället f" r buss 4. Skall vara:i st f buss 5 . 


Ansvarig utgivare: Elmer Axelson Redaktö r: Ingemar Lindstrand 8118, tfn: 013-996 00 



MBL-utbildning i 10 000 tim mar 
Sektorn kommer i dag"llrna att börja utbilda ca 350 personer 
om MBL och LOA . Det är alla i arbets ledande ställning som 
får en 2 x 8 timmars utbildning. De fackliga organisationerna 
har börjat begära ledighet för förtroendemännens utbildning 
i MBL. 

Företaget,; ovannämnda utbildning börjar vid e VA vecka 710, 
vid eVM vecka 711 och vid evö vecka 717. I Arboga har Ulf 
Johnsson och Sverker Fröden hand om utbildningen, i Malm
slätt Bertil Höglund och Rune Fritz och l Östersund Arne 
Hell. Vecka 716 skall detta vara klart vid e VA och CVM. 

Harry Rose va ll framhöll vid företagsnämndernas sista sam
manträden att denna MBL-utbildning kostar företaget ca 
0,8 Mkr och totalt blir det ca 10 000 timmars produktionsbort
fall enbart under inneva rnnde budgetår. Men s å är detta oc kså 
en viktig förutsättning för att arbetsrättslagen skall ge positiva 
verkningar i vår produktion och arbetsmiljö. 

Arbetslös un gdom prak tise rar hos oss 
Inom statliga myndigheter har arbetslös ungdom mellan 16 
och 20 års <lIder börjat korttidsanstä llas för praktikarbeten 
(beredskapsarbete) . 

Vid FFV- U har vi erbjudit sådana plats e r för 35 ungdomar 
vid eVA, 22 vid C VM och 7 vid evö . Det gä ller i huvudsak 
verkstads- och förrådsarbeten men aven visea kontorsarbeten. 
Ersättning för lön och sociala kostnader erhå lls från Arbets
ma rknads verket. 

Våra v ~Lxe!telefonister kan få underliga inkommande samtal. 
Här är några exempel från vår Ma lms lätts växe l ; varav det 
första helt nyligen: 

Artig röst I: - Goddag, jag skulle vilja tala med en som 
he ter Svensson, men det är väl inte så lätt? 

Vx: - Nej, men vad heter han i förnamn, eller vad sysslar 
han med '? 

Rösten: - Det vet jag inte, men jag kände en som jobbade på 
CVM, men han do g i fjol. . . Men Svensson, ja g har a lltid 
kallat honom för Eriksson, men han heter Svens son. 
??? 

- Jo, jag kan beskriva honom , jag har badat bastu med 
honom ! 

Nu blev Greta i vä.'<eln lite orolig och lyckades bli av med 
abonnenten genom att koppla hono m till pe rs onalregis treringen, 
där Ingrid fick uppleva samma snack om bastubad osv . Hon 
fra gade då om den sökte Svenssons å lder. 

Rösten: - Ja han ä r väl l 55-årsåldern, 175 cm lång, och inte 
tjock, men därför inte heller ma ger. 

Ingrid tittade i kartoteket om någon Sve nsson var ca 55 år, 
men hittade ingen och meddelade de tta. 

Rösten: - Ja, tack då, - förresten han kanske jobba r på FC! 

* 
Röst II: - Jag vill tala med Johansson. 
Vx: -Jaha, vet ni vad han heter i förnamn '? 
Rösten: - Nä, men han har musta sch ... 
Problemet löstes inte. 

* Röst III: - Kan jag få tala med Andersson? 
Vx: - Vilken Ande rsson avses, vi har flera med det efter
namnet? 
Rösten: - Vet inte, men han har en grön Volvo! 

Denna gång gick det till slut att hitta rätt, men blIiärgen 
stämde inte ... 

* Röst IV: - Jag söker, jo, va - heter han nu igen? Det kommer 
jag inte på, men han brukar ha gummistövlar på sig när han 
går hem! 

* 
Det finns fler exempel, men kanske inte så "lustiga" eftersom 
vissa personer skulle känna sig utpekade i onödan. Bland egen

domligheter som växeltelefonisterna får klara av märks också 
ganska pockande röster som vill 'tala med han som har hand 
om beslagen" och liknande. 

De måste vara på gott humör och uppslagsrika, våra tele
fonister . Hjälp dem med att alltid informera om allt som de 
behöver veta! 

o 

MALA OVER ... 
vår sektors namn FFV Underhåll behöver inarbetas bättre . 
Blanketter, brevpapper o d skall inte ändras förrän vid ny
tryckning, men dagligen tas massor av interna kopior av 
papper med den inaktuella benämningen, ja, till och med 
mycket gamla beteckningar. 

Det är så t:nkelt att måla över SSEKTORN med korrektur

Iack 


... INNAN KOPIOR TAS 
Alla handläggare kanske vill vara mera vaksamma på denna 

punkt och alla sekretar iat uppfostra handl äggarna? 

Tag bort 
./,

FFVUNDERHAL~~~~1 

sa el här 
FFVU NDERHALL 

SEKTOR 

(iil ligh e tsområde Datum 

u 1977-0 
IIlf'rduc , han dl!iega re t:rsäll! 

8100, 8104 
Arende 

Skydd av föret ags hemli g he te r 

Tack 
Ett hjärtlig t tack för de vackra julblommorna från FFV 
Underhåll och SE' avd 21 52 

Eva Ni lsson 

Ett varmt tack till chefer och arbetskamrater för uppvakt
ningen i samband med min pensionering 

Folke Hellkvist, 
Arboga 

Till sektorchefen, FCTF:s lokalförening 107 och arbetskam
rater , framför jag härmed m itt varma och hj ä rtliga tack för 
julgävan 

Lars Cassel 

Ett hjärtligt tack till chefer, arbetskamrater och eVM Verk
stadsklubb för blommor, tal och presenter vid min sista ar
betsdag. Allt detta blev ett vackert minne 

Helge Ryden 

Tage Linderholt FMV-F :UTF tackar hjäItligt aHa inom FFV-U 
för vänlig hågkomst på högtidsdagen. 

Eftersom jag tillbringar sportlovs veckan på annan ort är detta 
min enda möjlighet att framföra ett tack till alla dem som bi
dragit till den vackra gåva 80m jag idag fått motta med anled
ning av att jag slutar min tjänst vid FFV-Uj eVM. Ett hjärtligt 
tack till alla - ingen nämnd och ingen glömd. 

S Blomqvist, 1530 

OBS CVM-are! 
Gång-på-gång-korten till 8138 idag! 

FFVUNDERHALL 
732 00 Arboga 1977 


